
Protokół nr 5/2022 
Z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Gminy Bojszowy 

Z dnia 01 Grudnia 2022 r. 
 

Posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Bojszowy odbyło się w Sali Obrad Rady 

Gminy Bojszowy o godz. 16:00  
 

W chwili stwierdzenia prawomocności posiedzenia obecnych było 5 członków Komisji. 

Na komisji było również obecne liczne grono mieszkańców, Wójt Gminy Bojszowy, Radca Prawny 

oraz pracownicy Urzędu Gminy. 

Listę obecności radnych członków Komisji, oraz gości załącza się do protokołu. 
 

 

Posiedzenie Komisji rozpoczęła Przewodnicząca Komisji Urszula Białożyt powitaniem obecnych na 

posiedzeniu Radnych, Członków Komisji oraz gości  po czym zapoznała ich z porządkiem posiedzenia, 

który był następujący: 

 

1. Zapoznanie się z pismem Wójta ws. miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego i 

podjęcie decyzji co do przedłużenia terminu rozpatrzenia petycji.  

2. Zatwierdzenie protokołu i przygotowanie projektu uchwały ws. rozpatrzenia petycji 

wielokrotnej.  

3. Zapoznanie się z pismem mieszkańca dot. zarządzania Wójta Gminy Bojszowy nr 

0050/133/2022 w sprawie rozpatrzenia uwag wniesionych do projektu miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego.  

4. Sprawy bieżące. 

 

Porządek posiedzenia został przegłosowany i jednogłośnie przyjęty. 

5 głosów Za 

0 głosów Przeciw 

0 głosów Wstrzymujących się 

 

1. Zapoznanie się z pismem Wójta ws. miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego i 

podjęcie decyzji co do przedłużenia terminu rozpatrzenia petycji.  

Przewodnicząca odczytała pismo Wójta (pismo załącza się do protokołu) a następnie zapytała 

czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tej sprawie? Nikt się nie zgłosił. 

Następnie Przewodnicząca nadmieniła że w przedmiotowej sprawie wpłynął wniosek do 

Przewodniczącego Rady Gminy o zwołanie Sesji Rady Gminy w ciągu 7 dni od złożenia 

wniosku (wniosek załącza się do protokołu) pod którym podpisało się 4 Radnych. 

Następnie przewodnicząca oddała głos Panu Ł Ł , który jednak stwierdził że 

zabierze głos w pkt. 4 
Na tym temat wyczerpano. 

 

2. Zatwierdzenie protokołu i przygotowanie projektu uchwały ws. rozpatrzenia petycji 

wielokrotnej.  

W punkcie drugim Wiceprzewodniczący odczytał protokół z posiedzenia komisji nr 4/2022 z 

dnia 18.10.2022. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś z członków komisji ma jakieś uwagi ?  

Radny Janusz Wawrzyczek oznajmił że wysłał swoje uwagi do protokołu na adres mailowy 

(kwestia, ulotki, uwagi mieszkańców, kto zabierał głos). Radny Krzysztof Jasiński odniósł się 

do uwag stwierdzając że protokół pisał w wersji uproszczonej a w związku z burzliwa dyskusja 

pomiędzy mieszkańcami a Wójtem nie uwzględnił ich w protokole. 

Przewodnicząca zapytała Radnego Janusza Wawrzyczka czy taka odpowiedź go 

satysfakcjonuje ? 



Radny Wawrzyczek odpowiedział że odpowiedź tak, natomiast zagłosuje tak jak został 

odczytany protokół. 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad przyjęciem odczytanego protokołu. 

 
Komisja przegłosowała i przyjęła odczytany protokół 

3 głosy Za (Białożyt, Jasiński, Duży) 

2 głosy Przeciw (Wawrzyczek, Horst) 

0 głosów Wstrzymujący się 

 

Następnie przewodnicząca odczytała przygotowane projekty uchwał wraz z uzasadnieniami (uchwały 

wraz uzasadnieniami załącza się do protokołu) : 

 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji wielokrotnej w sprawie sprzeciwu wobec uchwalenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego w rejonie ulic 

Gościnnej i Starowiejskiej w Bojszowach. 

 

Wójt gminy Bojszowy poprosił aby uzasadnienie w swej treści merytorycznej zawierało że uchwała jest 

niezgodna ze strategia rozwoju gminy Bojszowy na lata 2016 -2020 oraz że jest niezgodna z wolą Wójta 

Gminy Bojszowy. 

Przewodnicząca zapytała Radce Prawnego czy jest możliwe aby to umieścić uzasadnieniu. 

Radca prawny odpowiedział że można uzupełnić uzasadnienie. 

Następnie głos zabrał Pan Ł  Ł  który, wyraził zaniepokojenie przedłużaniem rozpatrzenia 

petycji i  zapytał czy to wpłynie na opóźnienie w głosowaniu nad petycją. 

Przewodnicząca i wiceprzewodniczący odpowiedzieli że nie a Mecenas potwierdził. 

 

Uchwała w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy Bojszowy Nr XXX/196/2021z dnia 22 lutego 

2021 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego w miejscowości Bojszowy 

 

Po odczytaniu przygotowanych projektów uchwał głos zabrał Wójt Adam Duczmal który poprosił  

pracownika merytorycznego Adama Węgrzynka aby zabrał głos w sprawie ustawy o planowaniu 

przestrzennym i dalszych krokach w związku z podjęciem powyższych uchwał. 

Pan Ł  Ł  zwrócił uwagę że to nie jest przedmiotem tej rozmowy, natomiast członkowie komisji 

poprosili o wypowiedź Pana Węgrzynka 

Adam Węgrzynek : kwestia techniczna, nie wiadomo czy te uchwały zostaną uchwalone czy nie. 

Natomiast jeżeli zostaną uchwalone to  plan nie zostaje zamrożony lecz wylatuje całkowicie. Czyli 

kwestia wrócenia do niego nawet w zmienionym zakresie nie wchodzi w grę. To nie jest modyfikacja 

lecz wyrzucenie tego do kosza. 

Wójt Adam Duczmal : natomiast w tej sytuacji gdyby była jakakolwiek wola rozmawiania w temacie 

tworzenia strefy w innym kształcie, wtedy istnieje możliwość modyfikacji zapisu uchwały intencyjnej 

która ogranicz ten zakres do innego opracowania i wtedy w ramach tego dokumentu możemy 

przygotowywać jakiś dokument który nie jest dokumentem zobowiązującym czyli jest dokumentem  

który podlega całemu obiegowi związanemu z MPZP 

Pan Ł  Ł  : Jak Pan wójt słusznie zauważył mówimy o uchwale intencyjnej, uchwałę intencyjną 

mogą wyłącznie radni Gminy Bojszowy którzy są ciałem namaszczonym w drodze ustawy o 

Zagospodarowaniu przestrzennym, proszę żeby to było teraz na tej radzie podkreślone, ponieważ będzie 

to częścią dalszych działań, żeby to Państwo dobrze usłyszeli, Państwo jako Radni są tutaj, Wójt gminy 

za Państwa zgodą może zmieniać uchwałę intencyjną, żeby to było jasno i wyraźnie powiedziane. 

Wójt Gminy Bojszowy : Czy ja mogę zmieniać uchwałę intencyjną, nie. Żebyśmy się dobrze zrozumieli, 

nie że Ja zmieniam uchwałę intencyjną, Rada może zmienić uchwałę intencyjną, jeżeli ma taka wolę a 

nie ja zmieniam. Ja nie zmieniam uchwały intencyjnej, nie ma żadnej takiej.. chyba żeśmy się nie 

zrozumieli, Panie Pawle… 

Pan Ł  Ł  : Wszystko się zgadza, aczkolwiek mam tutaj przed sobą, ciekawy materiał, 

oczywiście poproszę kto to opublikował i na jakiej podstawie, ale to w osobnym moim wystąpieniu bo 



tutaj czytamy „ w związku z … procedura przyjęcia przez pierwotna koncepcje” czyli tutaj jest nowa 

koncepcja nie przedstawiona Radzie, Ja mam pytanie kto tą nową koncepcje mieszkańcom przedstawił 

bez zgody Rady Gminy? 

Czy Państwo mogą mi odpowiedzieć jako radni ? 

Pan A  B  : Znaczy rozumiecie Państwo,  generalnie chodzi o to ze poprzedni jakby plan był na 

podstawie Państwa uchwały z 2021, tu jest przedstawiona nowa modyfikacja, normalnie ten zakres 

został zmieniony czyli wymagałoby to nowego …. 

Pan Ł Ł  : Nie, nie, nie, Panie Wójcie konkretna odpowiedź. Czy Pan, czy to Państwo jako 

urząd… 

Wójt : Proszę się zapytać my udzielimy Panu odpowiedzi 

Tutaj nastąpiła przepychanka słowna pomiędzy Panem Ł  a Wójtem podczas której Wójt zwrócił 

się do Przewodniczącej o panowanie nad posiedzeniem i udzielaniem panu głosu. 

Przewodnicząca : Udzieliłam Panu głosu. 

Pan Ł  : Na tym terenie mamy zaznaczona R-ke co jest niezgodne z uchwała intencyjna Rady Gminy 

i państwo jako Radni Gminy z obowiązku ustawowego powinni podjąć stosowne działania dlaczego 

ktoś takie cos publikuje w gazetach, bo to pewne skutki rodzi prawne. Nie chce mówić że to nosi 

znamiona przestępstwa, ale to .. dziękuję. 

Przewodnicząca : Dobrze, czy jeszcze ktoś chce zabrać głos? Nikt się nie zgłosił. 

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały  
Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji wielokrotnej w sprawie sprzeciwu wobec uchwalenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego w rejonie ulic 

Gościnnej i Starowiejskiej w Bojszowach. 

 
Komisja jednogłośnie  przegłosowała projekt uchwały 

5 głosów Za  

0 głosów Przeciw  

0 głosów Wstrzymujący się 

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały  
Uchwała w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy Bojszowy Nr XXX/196/2021z dnia 22 lutego 

2021 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego w miejscowości Bojszowy 

 

Komisja jednogłośnie  przegłosowała projekt uchwały 

5 głosów Za  

0 głosów Przeciw  

0 głosów Wstrzymujący się 

 

Po wyczerpaniu tego punktu Wójt opuścił spotkanie. 

 

3. Zapoznanie się z pismem mieszkańca dot. zarządzania Wójta Gminy Bojszowy nr 

0050/133/2022 w sprawie rozpatrzenia uwag wniesionych do projektu miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego.  

W związku z tym że Członkowie zbyt późno dostali  pismo na adresy mailowe Przewodnicząca 

odczytała powyższe pismo, a następnie zapytała czy ktoś z członków komisji chce zabrać głos, 

wypowiedzieć się. Nikt się nie zgłosił. 

Pani Przewodnicząca poprosiła Radcę o opinie prawna. 

Radca Paweł Kumor : jeżeli chodzi o aspekt prawny, przede wszystkim ta skarga zawiera poglądy i 

opinie skarżącego, nie ma tu sformułowanego jasno, zarzutu naruszenia prawa wobec Wójta w związku 

z tym ze strony prawnej nie można tutaj sformułować jakiegokolwiek zarzutu który, by uzasadniał 

uwzględnienie skargi. Rada uwzględniając skargę na działalność  Wójta musi się kierować przepisami 

prawa przede wszystkim, a nie poglądami mieszkańca. W związku z tym jako pogląd, jako pewna opinia 

która, można tutaj powiedzieć słuszna czy nie słuszna, nie podlega rozpatrzeniu. Jeżeli można 



zasugerować rozwiązanie radzie tutaj tego tematu to w takim przypadku, należałoby uznać skargę za 

niezasadna. 

Przewodnicząca : Dziękuję, czy ktoś z Radnych ma jakieś pytania ? 

Radny Janusz Wawrzyczek : Czy Wójt naruszył w jakiś sposób w tej odpowiedzi przepisy prawne 

odpowiadając w taki sposób na te konsultacje czy na te uwagi ? 

Mecenas Paweł Kumor : Przepisy nie formułują żadnych wymogów co do tego w jaki sposób Wójt ma 

odpowiadać na te uwagi. To powinny być odpowiedzi merytoryczne, jak najbardziej, ale nie można tutaj 

tworzyć zarzutu że naruszył jakieś przepisy prawa, bo przepisy tego nie precyzują. Takiego zarzutu nie 

da się stworzyć w oparciu o te zapisy ustawy które, mówią o rozpatrywaniu. To jest wypowiedź 

merytoryczna, To ma się znaleźć, To ma być, ale jak to ma wyglądać tego już przepisy nie precyzują. 

Przewodnicząca : Janusz to wszystko ? 

Radny Wawrzyczek : tak, dziękuję. 

Przewodnicząca : proszę Pan Ł  

Pan Ł  : ja mam troszeczkę takie dwa pytania związane z tą skargą która przed chwila usłyszałem, 

którą gdzieś tam czytałem wcześniej. 

Moje pierwsze pytanie do Pana Mecenasa skierowane. Panie Mecenasie, czytając uwagi Pana M  

S , było napisane że Pan M S  złożył skargę ze Pan Wójt Nie uwzględnił wszystkich 

mieszkańców, dobrze to rozumiem ? 

Mecenas : Nie wiem jak Pan to czytał Panie Ł , ale ja się nie doczytałem takiego fragmentu. 

Pan Ł  : Czy mogę prosić tę skargę. „ W uzasadnieniu ww. zarządzenia nie zostały zawarte żadne 

aspekty, które umożliwiłyby zrozumieć mieszkańcom rozpatrzenie ich wniosków… Dotyczy to głownie 

tych, którzy całkowicie sprzeciwili się utworzeniu MPZP, ja właśnie należę do tej grupy” 

Panie Mecenasie,  ja tutaj Panu M  udostępniłem mój wniosek, moje zastrzeżenia, moje uwagi 

kierowane do Wójta Gminy Bojszowy, w tym do radnych Gminy Bojszowy i Wójt na oczywiste wady 

proceduralne, które tam wskazałem w tym wniosku w żaden sposób nie odpowiedział. Ja tutaj na 

ostatnim posiedzeniu rady Gminy, przekazałem na ręce Pana Radnego, kiedy dostane odpowiedź w tym 

temacie, wiec ja myślę że tutaj. Nie wiem czy Pan M , On napisał ogólnie w imieniu mieszkańców, 

że żadne uwagi mieszkańców nie zostały uwzględnione, moje na pewno będą tutaj przedmiotem. 

Mecenas : Nie mieszajmy tematów, my teraz nie zajmujemy się pana uwagami tylko skargą. 

Pan Ł  : Nie ja panu powiem, Panie Adamie czy na rysunkach technicznych są niewłaściwie po 

zamieszczane strefy zabudowy, niewłaściwe są mapy. Pytanie jest krótkie tak czy nie ? 

Pan Węgrzynek : Nie odpowiem teraz Panu na to pytanie. 

Pan Ł  : Wiemy że tak. 

Pan Węgrzynek : Pana stanowisko. 

Pan Ł  : Ja mogę przeczytać uchwałę Panu Mecenasowi, który zaraz… 

Pani Przewodnicząca : Panie Ł , ale to nie jest przedmiotem tej skargi 

Pan Węgrzynek : Odbiegamy od meritum 

Pan Ł  : No do meritum. Ja nawet czytam tu w tej skardze takie ciekawe zdanie, nie potrafię go 

zrozumieć  jest skarga „Ponadto w prognozie oddziaływania na środowisko dotycząca omawianego 

planu, mówimy o planie zagospodarowania terenu o których mówimy, jest takie zdanie „ Na terenie 

gminy dominują gleby III i IV kl. … mam pytanie takie co ma zdanie na terenie gminy, mnie interesuje 

jakie są gleby na tamtym terenie, przecież tam może być pierwsza klasa…. 

Przewodnicząca : panie Ł , ale my rozmawiamy na temat skargi, dobrze? 

Pan Ł  : Proszę żeby to było wskazane 

Przewodnicząca : proszę Pan M  S  

Pan A  P  : Ja wziąłem ta skargę i nie została udzielona odpowiedź na propozycje, wniosek 

wycofania tego MPZP, sprzeciwu wobec tego MPZP, ja nigdzie tego w tych odpowiedziach nie 

zauważyłem i to jest właśnie temat który, tutaj kolega poruszył, nie ma odpowiedzi na to Panie 

Mecenasie 

Mecenas : Ale na co, nie rozumiem do jakiej części skargi się Pan odnosi 

Radny Jasiński : To może ja zadam pytanie pomocnicze. W jaki sposób Wójt rozpatruje wnioski 

mieszkańców, w jaki sposób i czy musi odpowiedzieć na każdy wniosek? 

Mecenas : Nie jest to w żaden sposób sprecyzowane, po prostu ma rozpatrzyć uwagi, uwagi maja być 

rozpatrzone i tyle, nie ma ani słowa o tym jak ma to zrobić. 



Pan A  B  : ja bym się chciał tylko do tego odnieść, tylko krótko. Sam Pan Mecenas powiedział 

że to powinno być jakoś merytorycznie uwzględnione, jest tylko powiedziany ogólny zakres. Ja uważam 

że tam merytorycznie było podjętych większość uwag, brakuje tej merytoryki. Pytanie czy my możemy 

za ta merytorykę bo pan M  pisał w imieniu wielu mieszkańców, to jest jego skarga, ale on tam 

pisze o wszystkich Tych których uwagi nie zostały uwzględnione. Moja tez nie została żadna 

uwzględniona. 

Ja o tym mówiłem na poprzedniej komisji i o to mi chodzi. Skoro My mówimy że nie jest to określone 

precyzyjnie, ale jest mowa że powinno to być merytorycznie zrobione to nie zostało to merytorycznie 

zrobione i na to trzeba zwrócić uwagę. 

Mecenas : Ale to jest kwestia dyskusyjna w tym momencie a nie proceduralna. 

Pan Adam : załóżmy że było tam 50 uwag, a Pan Wójt uwzględnił tylko 5 czy to jest merytorycznie 

uwzględnione ? 

Mecenas : On nie ma uwzględniać tylko ma je rozpatrywać. 

Pan Adam : No dobrze to nie rozpatrzył tych 45 tylko 5 

Radny Jasiński : Może niekoniecznie je nie rozpatrzył tylko rozpatrzył niekorzystnie, nie uwzględnił. 

Pan A  : Chwileczkę Panowie ja zacząłem mówić cos a Wy zaczęliście to wszystko rozwadniać 

na wiele tematów, bo tam uwag było w różnych tematach wiele, Natomiast ja ciągle wracam do tego że 

jest napisane „ dotyczy to szczególnie Tych, którzy całkowicie  sprzeciwili się utworzenia MPZP” czyli 

był sprzeciw, wielu ludzi dało sprzeciw w utworzeniu MPZP i na ten wniosek nie ma odpowiedzi. To 

jest konkretny wniosek na który Wójt nie odpowiedział, to nie jest jakieś ogólne że cos tam, gdzie jest 

odpowiedź 

Mecenas : Nie rozumiem Pana 

Pan A  : Nie ma odpowiedzi na sprzeciw przeciw utworzeniu MPZP, jest odpowiedź, nie ma. 

Niech Pan nie udaje że Pan nie rozumie bo Pan doskonale wie o co chodzi. 

Pan M S  : M  S  autor tej skargi, dokładnie miałem na myśli.. odnośnie ilości osób, które 

by mogły się podpisać pod ta skargą, chodziło mi o to że wiele sygnałów było od sąsiadów, znajomych 

którzy podpisali petycję, składali wnioski i ogólnie to uzasadnienie, tak jak tam pisze nic nie tłumaczy 

ludziom dlaczego te wnioski nie zostały uwzględnione, czyli to tak mogę powiedzieć na pewno jest to 

kilkadziesiąt z mojego otoczenia, no ale jakby każdy zapoznał się z treścią tej skargi, akto składał 

sprzeciw, podpisałby się czyli to tam jest przysłowiowe pół tysiąca osób, ale jeszcze dalej. Tu Pan 

Mecenas, mi się trudno dyskutuje z Mecenasem, bo Pan się odnosi, że tak powiem do przepisów prawa, 

no to ja tak się uczę dopiero od 2 miesięcy prawa i jest taki artykuł, Ustawa o Samorządzie Gminnym. 

Art. 11b, ust 1 – Działalność organów gminy jest jawna. Czyli tu chyba wiadomo że mieszkańcy mają 

prawo wiedzieć wszystko, tak to czytać, tak 

Mecenas : Do czego Pan zmierza 

Pan M : No do tego że Art. 11b pkt 1 mówi że działalność organów gminy jest jawna, ograniczenia 

jawności mogą wynikać wyłącznie z ustaw. Pkt 2 jawność.. 

Mecenas : No odpowiedział Pan sobie na to pytanie że są ograniczenia jawności, czasami. 

Pan M  ; Pkt 2 Jawność działania organów gminnych obejmuje w szczególności, prawo obywateli 

do uzyskiwania informacji, wstępu na sesje Rady Gminy i posiedzenia jej komisji a także dostępu do 

dokumentów wynikających z wykonywania zadań publicznych w tym protokołów posiedzeń organów 

gminy i komisji Rady Gminy. Tu było w szczególności, czyli to nie są wymienione wszystkie aspekty, 

no nie wiem Pan jest Mecenasem może mi Pan to wytłumaczy? 

Mecenas : Ale co mam Panu tu wytłumaczyć? 

Pan M  : W szczególności, 1,2,3,4,5, ale ja to oceniam że to nie są wszystkie wymienione informacje 

i jako mieszkaniec chcę wiedzieć dlaczego Wójt odrzucił mój wniosek, to jest najprostsze że tak powiem 

moje wytłumaczenie tej skargi. Tu powtórzę że dopóki Pan Wójt mi tego nie wytłumaczy, bo też się 

nauczyłem że nie można skarżyć decyzji Pana Wójta o odrzuceniu, ale sposób w jaki to zostało zrobione. 

Mecenas : To jest Pana opinia w tym temacie. 

Pan A  : Proszę Pana tu jest mój wniosek. Na początku wnoszę, Pierwsze… Niech mi Pan pokaże 

gdzie jest odpowiedź na ten wniosek? 

Mecenas : A gdzie to Pan składał ? 

Pan A  : No gdzie ? Do Wójta 

Pan Węgrzynek : To było jako uwaga do planu i było zarządzenie 

Pan An  : Gdzie jest odpowiedz na ten wniosek? 



Mecenas : To niech się Pan zwróci jeszcze raz ponownie z tym wnioskiem, jeżeli to zostało 

potraktowane jako uwaga do planu to zostało rozstrzygnięte w formie zarządzenia 

Pan A  : To jest główny temat mojego wniosku, bo Pan mówił że  w tej skardze od kolegi nie ma 

konkretnych rzeczy, na które Wójt nie odpowiedział, są ja Panu pokazuje 

Mecenas : W tej skardze, nie ma konkretnego zarzutu naruszania przepisów, a skarga polega na tym że 

się zarzuca złamanie przepisów prawa 

Pan M  : Nie zarzucam naruszenia przepisów 

Mecenas : No właśnie, Pan wyraził swoja opinie, swoje zdanie na ten temat 

Pan M  : panie Mecenasie, jako mieszkaniec który napisał wniosek ze sprzeciwem, chce żeby mi 

Pan Wójt, wytłumaczył dlaczego odrzucił mój wniosek, jako człowiek ze średnim wykształceniem, 

wydaje mi się, że jak Pan Wójt napisał uzasadnienie, to nie pisał go w celu żeby było tylko żeby coś 

uzasadniało, no to w tej skardze jest napisane. 

Przewodnicząca : Czyli Paweł, czy Wójt musi odpowiedzieć na każdy wniosek, udzielić odpowiedzi na 

tak czy nie 

Mecenas : No nie rozpatrywanie następuje w trybie o którym wspomniał Pan Adam Węgrzynek, w 

formie zarządzenia 

Przewodnicząca : Ale jeżeli mieszkaniec się tego domaga, chciałby wiedzieć dlaczego ? 

Radny Jasiński : To w jaki sposób może uzyskać odpowiedź 

Mecenas : Złożyć osobny wniosek, nie w trybie uwag do planu, tylko po prostu zapytanie do Wójta. 

Pan A  : na każdy ten wniosek Wójt musi udzielić odpowiedź, na te wnioski które tam były 

składane 

Przewodnicząca : Czyli musiałby być kolejny wniosek złożony, przez mieszkańca. 

…. 

Pan Ł  : Czy mogę zabrać głos? Bo moja uwaga nie dotyczy on samego MPZP ale również, ja 

Państwu przeczytam artykuł na który ja się powołałem w moich zastrzeżeniach. Jest to Panie Mecenasie 

Art. 17 wójt Burmistrz…. Art. 17 ust 11 i moja uwaga dotyczyła pkt 5 … Ja zarzuciłem że dokumenty 

które nam zostały przekazane nie obejmowały tej prognozy nie obejmowały art. 36, niestety jest to wada 

biura które to przygotowywało, to jest ustawowy obowiązek. Jeżeli Wójt tego w tych dokumentach nie 

przedstawił to jest niespełnienie art. 17, to nie jest uwaga merytoryczna to jest niezgodność z ustawą. Ja 

zarzucałem niezgodność z ustawą. W związku z tym uważam że, Wójt rozpatrując uwagi może 

dyskutować z pewna polemika, ale musi bezwzględnie przestrzegać ustawy, A ja w moich 

zastrzeżeniach, napisałem takich pkt chyba 17. Niezgodności z ustawa, tj. obowiązek stosować te 

ustawę. Jeszcze raz przeczytam co to jest za ustawa, bo za chwile do tego wrócimy, Ustawa z dnia 

27.03.2003 o Planowaniu i Zagospodarowaniu Przestrzennym …. 

Przewodnicząca : Paweł możesz to jeszcze jakoś sprecyzować 

Mecenas : No właściwie to nie jest temat do mnie, to nie jest kwestia stricte prawnicza, to jest bardziej 

pytanie do ekspertów którzy zajmują się planowaniem przestrzennym. 

Przewodnicząca : Adam czy możesz nam to jakoś wyjaśnić 

Pan Węgrzynek : Co do samej procedury, twierdzi Pan że to zostało źle zrobione, to źle zrobione, nic 

prostszego, jeżeli uchwała dziwnym trafem niezgodnie z Państwa oczekiwaniami przejdzie i zostanie 

uchwalona, Radni stwierdzą że ten plan w tym kształcie przechodzi. To nie jest tak że sama publikacja 

uchwały rady jest tylko jest to sprawdzane przez dział prawny Wojewody Śląskiego i jeżeli te Pana 

uwagi sa zasadne to ta uchwała jest uchylona. 

Pan Ł  : Przepraszam czy Pan wie czym grozi Radnym przedłożenie przez Państwa takiego 

wadliwego, czy Pan chce powiedzieć że … Proszę o zanotowanie tego do protokołu. Proszę o wpisanie 

tego bo Pan tutaj właśnie powiedział że dostał ode mnie informacje, jest świadomy, zarządzeniem nr 50 

Pan Wójt nas zobligował do tego. Dziękuje. 

….. 

Przewodnicząca : Stop, nie rozpatrujemy Pana wniosku, odbiegliśmy od tematu 

Pan An  : …. Pan mecenas twierdzi że w tej skardze nie ma konkretnego tematu na które Wójt nie 

odpowiedział, a ja twierdze ze jest, wyraźnie pisze że Pan Wójt nie odpowiedział tym ludziom którzy 

sprzeciwili się utworzeniu MPZP, na dodatek przeczytałem jaki był mój wniosek…wobec tego powinna 

być odpowiedź, nie ma tej odpowiedzi i o to chodzi. Pan mówi że skarżący, niech pokaże jakie prawo 

zostało złamane, w tej skardze nie ma mowy  o jakichś prawach. 



Przewodnicząca : Panie A , z tego co pamiętam co powiedział Paweł, Wójt nie musiał tego tak 

naprawdę zrobić, w osobnym wniosku można się było skierować 

Pan A  : chodzi o to że człowiek skarży że to, Wójt na to nie odpowiedział i komisja petycji musi 

rozważyć co z tym zrobić… 

Mecenas : Teraz mieszamy tutaj pojęcia, mieszamy wniosek ze skargą. Jeżeli to ma być wniosek żeby 

Wójt odpowiedział Panu na jego pytanie to tego nie tytułujemy jako skargę tylko jako wniosek żeby 

odpowiedział na jakieś pytanie, jeżeli tytułujemy skarga, to chcemy jakiś zarzut postawić Wójtowi że 

cos niewłaściwie robi 

…. 

Radny Jasiński : Ja to rozumiem teraz tak, Państwo nie otrzymali odpowiedzi na poprzednie wnioski, 

wyjaśnień. Rozumiem że nie dostaliście jakiejś konkretnej odpowiedzi i czujecie się zlekceważeni na 

temat tych wniosków które składaliście. Wnioskując ze słów Pana Mecenasa, Pana Pawła, Wójt nie 

musi odpowiadać na te wnioski, dobrze to zrozumiałem ? w tym momencie należy się zwrócić z 

wnioskiem do Wójta o udzielenie odpowiedzi. 

…. 

Mecenas : Znowu mieszamy procedury. Mieszamy procedury skargowe i wnioskowe. Czyli zwracamy 

się do Wójta z wnioskiem o udzielenie odpowiedzi jakiejś, z czego Radni często korzystają…. Mamy 

tryb skargowy, w którym zarzucamy Wójtowi jakieś naruszenia przepisów prawa. Jeżeli chcemy 

wyrazić swoja opinie to nie służy do tego skarga. I trzecia rzecz mamy jeszcze uwagi składane w trybie 

MPZP i one są rozpatrywane zbiorczo zarządzeniem. W tym momencie jeżeli złożyliśmy wniosek w 

ramach procedury planistycznej, to zostało ono rozpatrzone zarządzeniem Wójta i tam może się nie 

znaleźć odpowiedź na konkretne zadane pytanie. Jeżeli później chcemy uzyskać odpowiedź na 

konkretne pytanie, to zwracamy się z wnioskiem, ale niezależnie od tego. Tak należałoby tutaj postąpić, 

tak ja to widzę tutaj pod względem prawnym. 

…… 

Pan Ł  : Przepraszam, ja mam tutaj kluczowe dla tego meritum sprawy pytanie. Czy obecni tutaj na 

Sali Radni otrzymali wnioski do MPZP ? 

Radny Wawrzyczek : to co jest dostępne na BIP Bojszowy 

Pan Ł  : Państwo nie mogą rozpatrzyć skargo bo Państwo nie znają dokumentów źródłowych 

…. 

Pan Ł  przeczytał część ustawy o tworzeniu planu miejscowego. 

Radny Jasiński : Wszystko to jest tu bardzo fajnie napisane, to co Pan teraz przeczytał ze My jako Radni 

powinniśmy zostać zapoznani z każdą uwagą, tylko pragnę zwrócić uwagę na jedną rzecz, że my jeszcze 

nie podejmowaliśmy, nie było projektu uchwały. Sam Pan to powiedział teraz w momencie 

podejmowania uchwały powinny zostać wszystkie uwagi przedstawione, proszę sobie do tego wrócić 

do tego zdania. W momencie przedstawiania uchwały, my tej uchwały jeszcze nie podejmowaliśmy ani 

nie została nam ona przedstawiona, więc nie mogliśmy się zapoznać z wszystkimi uwagami bo taka 

uchwała jeszcze do nas nie dotarła. Jeżeli by taka uchwała by teraz do nas dotarła to w tym momencie 

Wójt by nam musiał wszystkie uwagi przedstawić, Wszystkie My nie podejmujemy jeszcze tej uchwały, 

nie podejmowaliśmy takiej uchwały, ani jej nie podejmujemy. 

…. 

 

Przewodnicząca : Czy ktoś jeszcze ma jakieś uwagi do tej skargi ? (Nikt się nie zgłosił) My dzisiaj 

zapoznaliśmy się z ta skargą i wrócimy do tematu na następnym posiedzeniu. Przyjmujemy wszystkie 

uwagi, każdy Radny (członek komisji) wysłuchał i wrócimy do tego tematu. 

 

4. Sprawy bieżące. 

 

Przewodnicząca  zapytała czy ktoś z członków komisji chce zabrać głos w sprawach bieżących ? (Nikt 

się nie zgłosił) Następnie zapytała czy ktoś z obecnych gości chce zabrać głos? 

 

Pan Ł  Ł  : Zacytuję ustawę o Planowaniu Zagospodarowaniu Przestrzennym, …. 

Proszę zwrócić uwagę mówimy o ustawie którą samorządy musza przestrzegać. …… 

Ta ustawa mówi w jaki sposób sa procedowane konsultacje w zakresie MPZP mówi o tym artykuł. Czy 

pan się zgadza z tym Panie Mecenasie. 



Mecenas Paweł Kumor : To jest truizm to co pan teraz mówi, jak mam się mam do tego teraz odnosić, 

czy się z tym zgadzam czy nie, to jest ustawa. 

Pan Ł  : Nie, nie, czy Pan się zgadza że ustawa o Planowaniu, mówi w jaki sposób 

Mecenas : No mówi 

Pan Ł  : I określa zasady kształtowania polityki przez jednostki i zakres postepowania w sprawach 

przeznaczenia, tak ? Mówi o tym tak ? Ta ustawa . 

Mecenas : Tak, no właśnie Pan to przeczytał. 

Pan Ł  : No właśnie zgadzamy się, proszę o odnotowanie Pan Mecenas tutaj potwierdził 

jednoznacznie. 

Ta ustawa mówi o konsultacjach społecznych. Konsultacje społeczne są omówione w artykule chyba 

15 o ile się nie mylę i art. 17 …. Panie Mecenasie, bo  my jesteśmy teraz na artykule w naszej procedurze 

MPZP na art. 17, przepraszam 12 … 

Przewodnicząca : Panie Ł , ale jak Pan chce cos powiedzieć niech Pan to skieruje do nas do 

Radnych 

Pan Ł  : Oczywiście. W związku z tym że ta ustawa reguluje, sposób prowadzenia  konsultacji, ha 

mam tutaj pytanie do szanownej komisji. W jaki sposób są prowadzone konsultacje społeczne ogłoszone 

przedwczoraj przez Pana Wójta w tym zakresie, co do przepisów której ustawy….Niestety są 

prowadzone niezgodnie z ustawą o zagospodarowaniu przestrzennym, rażąco niezgodne. 

Przewodnicząca : Może Pan to za argumentować ? 

Pan Ł  :  Ponieważ ustawa mówi wprost kiedy konsultacje są prowadzone. My na obecnym etapie 

jesteśmy po wyłożeniu MPZP, po wyłożeniu jest etap na wnioski mieszkańców, następnie Wójt ma 

wydać zarządzenie, uwzględnić lub nie uwagi mieszkańców, oczywiście zgodnie z litera prawa, oraz 

skierować projekt do Rady Gminy. Nie ma tutaj miejsca do kolejnej tury konsultacji społecznych. 

Ustawa tego nie przewiduje 

Mecenas : Ale nie ma tutaj tez zakazu przeprowadzania konsultacji społecznych poza trybem 

uchwalania miejscowego planu, te konsultacje nie są elementem trybu MPZP 

Pan Adam Węgrzynek : zatrzymaliśmy etap planowania przestrzennego, konsultujemy to niezależnie, 

nie w formie uchwały, ustawy o zagospodarowaniu przestrzennym, jeżeli Pan o to pyta. 

Pan Ł  : Panie Mecenasie, Wysoka Komisjo, Panie Mecenasie, panie Kierowniku, czytam jeszcze 

raz …. Przecież Państwo w oparciu o uchwałę z 2019r. Państwo konsultują MPZP, a on powinien być 

konsultowany w drodze ustawy. 

Pan Węgrzynek : I będzie, jeżeli będzie opinia i stanowisko mieszkańców taka ze będziemy procedować 

ten plan dalej to wracamy do ustawy o planowaniu przestrzennym, To o czym Pan cały czas wspomina. 

Pan Ł  : Nie, to tak niestety nie działa. 

Pan Węgrzynek : jak nie ? Może Pan dłużej działa w planowaniu przestrzennym wiec oddaje Panu głos. 

Pan Ł  : Dobrze, proszę mi teraz powiedzieć, ustawa która mówi PP, która mówi jak te konsultacje 

mają wyglądać, mówi o czym ze jakie są konsultacje…..jakie ? 

Pan Węgrzynek : Nie rozumiem teraz pytania. 

Pan Ł  : Powszechne, niedyskryminujące. Dziękuję nie mam więcej pytań. …. 

Państwo ograniczyli konsultacje do Gminy Bojszowy 

….. 

Radny Jasiński : Konsultacje z mieszkańcami Gminy Bojszowy których przedmiotem jest poznanie 

opinii Mieszkańców w temacie utworzenia strefy przemysłowo usługowej, to nie ma nic wspólnego z 

MPZP to jest poznanie opinii mieszkańców, nie ma nic wspólnego z MPZP 

…. 

Pan Ł  : Czy w związku z tym, teoretycznie mieszkańcy wyrażają zgodę na zmianę koncepcji, to 

muszą Państwo podjąć nowa uchwałę intencyjną 

Radny Jasiński : teraz mamy drogi. Za kilka dni będziemy procedować Państwa petycję. Jeżeli petycja 

zostanie uwzględniona większością głosów Rady i zostanie uznana to musza zostać przerwane prace 

nad ta strefa i w tym momencie jedyna droga jest rozpoczęcie wszystkiego od nowa. Dobrze to 

rozumiem ? 

Pan Węgrzynek : Tak 

Wiec nie możemy procedować dalej tego samego. Jeżeli by ta petycja została odrzucona, uchwała 

oddalona, wtedy możemy poczekać na opinię mieszkańców, zastanowić się i dalej podejmować prace 

nad MPZP. W tym wypadku dochodzimy do rozwidlenia które zostanie rozstrzygnięte na sesji Rady 



Gminy Bojszowy, Jeżeli Rada przyjmie Państwa petycję, to zamykamy drogę i sprawa jest zakończona 

i w tym momencie opinia mieszkańców będzie mogła posłużyć żeby zrobić coś od nowa nie 

kontynuować te prace. 

Pan A  B  : Ja bym to chciał tu podsumować może. Jak ja dobrze rozumiem Pana Łu . Pan 

Ł  chciał tutaj, ja to tak zrozumiałem, skoro ustawa o PP przewiduje konsultacje w określonym 

punkcie to nie można sobie robić konsultacji nawet na podstawie tego że Państwo jako Rada udzieliliście 

takiej możliwości Panu Wójtowi, skoro jakby w trybie sprzecznym do ustawy. W tym temacie 

zagospodarowania przestrzennego, nie można robić konsultacji na podstawie udzielenia tego prawa, bo 

wtedy wy działacie jakby niezgodnie, czy Pan Wójt działa niezgodnie z ustawą, bo dla 

zagospodarowania przestrzennego trzeba robić zgodnie z ustawą. To Pan Łukasz chciał przekazać. 

Jeżeli to co Pan teraz mówi, to faktycznie mamy dwie drogi, jeżeli odrzucamy to wtedy można robić 

konsultacje i publikować ten plan zmieniony, jako przygotowanie pod nowy, ale nie w tym momencie. 

…. 

Radny Jasiński : Państwo to rozumieją inaczej Ja to rozumiem inaczej 

…. 

Radny Jasiński : tak jak powiedziałem, zobaczymy co wyjdzie na sesji i wtedy będziemy mogli 

rozmawiać o dalszym procedowaniu MPZP lub nie 

Pan B  : Zgadzam się 

….. 

Radny Wawrzyczek : w zasadzie to jest referendum to co teraz ma być bo tam jest tylko pytanie czy jest 

za lub przeciw …. 

…. 

Przewodnicząca : Myślę że tutaj zostało już wszystko powiedziane. Panie Ł  czy cos jeszcze ? 

Pan Ł  : Tak, w związku z przedstawionymi konsultacjami dotyczącymi zmniejszenia w ramach 

procedury MPZP chciałbym zwrócić uwagę że ustawa mówi wyraźnie że „ jeżeli w trakcie prac 

planistycznych organy Gminy będą chciały zmienić obszar, który będzie podlegał pracom, zmniejszyć, 

zwiększyć, wygasić prace nad częścią obszaru, to wówczas niezbędne będzie podjęcie stosownej 

uchwały w tym zakresie” Dziękuję. 

 

…… 

 

Przewodnicząca : panie Michale ostatnie zdanie 

Pan M  S : cały czas jeszcze rozmawiamy o zgodności lub niezgodności ze studium, tez sobie go 

markeruję i Pan Wójt wyciągnął sobie jedno zdanie które mu pasowało. A ja mogę mu tu przeobrażać 

kartki i będzie 30 pkt które są niezgodne ze studium projekt planu… 

….. 

Pan B  : Myślę że trzeba zwrócić uwagę na to że nie wszystko jest chyba, tak jak powinno być 

zgodnie z tą ustawą, i wartało by to przeanalizować, przemyśleć. 

Przewodnicząca : Myślę ze każdy zastanowi się nad tym co tu było dzisiaj powiedziane 

….. 

  

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Pani Przewodnicząca Komisji zamknęła posiedzenie.  
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